
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT

EL DIA 31 DE DESEMBRE DE 2003

Membres assistents:

Sr.  Gabriel Coll Barceló
Sr.  Maria Dolores Matas Cendra
Sr. Jaime Capel Rotger
Sr. Miquel Bernat Bosch
Sr. Lourdes Noguera Bosch
Sr. Sebastian Coll Jaume
Sr. Margarita Camps Gaya
Sr. Antoni Vidal Matas
Sr. Miquel Enseñat Riutort
Sr. Pere Trias Aulí

A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les deu
hores i trenta  minuts del dia trenta u de desembre de dos mil tres, es reuneix a la Sala
d'Actes de la Casa de la Vila, en primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la
Presidència del Sr. Batle, Jaume Pou Reynés, i amb l'assistència dels Senyors Regidors
que es relacionen a l'encapçalament, a l'objecte de celebrar sessió extraordinària i urgent
i en ella tractar els assumptes inclosos a l'ordre del dia, el qual fou degudament notificat.
Assisteix com a Secretària la de la Corporació, Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo.

PRONUNCIAMENT DEL PLE SOBRE LA URGENCIA DE LA SESSIÓ.- El Sr.
Batle  digué que la present convocatòria era motivada  per la sol·licitud subscrita pels
membres del Grup Polític Municipal del PAS.PSM.

Tot seguit el Sr. Batle sotmet a la consideració del consistori tractar la urgència
del present Ple.

És sotmet a votació la proposta i és aprovada per unanimitat.

PROBLEMÀTICA EXPLOTACIÓ BARRA DE LA CARPA NIT DE CAP D’ANY.-

El Sr.Miquel Enseñat Riutort llegeix el següent escrit:

Els regidors del grup municipal PAS-PSM a l’Ajuntament d’Esporles, Miquel
Enseñat, Lurdes Noguera, Pere Trias i Antoni Vidal d’acord amb lo previst a l’article 46 de
la “Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del Règim Local”, sol·liciten la
celebració d’un Ple extraordinari i urgent per tractar la problemàtica derivada de
l’explotació de la barra del bar que permet instal·lar l’Ajuntament a la carpa que monta a
la Plaça de la Constitució per les festes de Nadal i Cap d’Any.



    La Sra. Dolores Matas digue que una Associació de nova creació constituïda amb la
finalitat de realitzar activitats socials,  havia anat a parlar amb ella per demanar-li una
subvenció o per poder obtenir alguns fondos per la seva activitat explotar els bars de les
carpes de nit bona i nit vella, algun temps desprès és trobar que un altra associació
també li demanava el mateix . Per tal de solucionar el cas va reunir ambdues
Associacions amb la finalitat de que arribessin a un acord, com aquest no va ser possible,
és va decidir per la primera Associació.
   El Sr. Pere Trias volgué intervenir.
   El Sr. Batle  demanar que fos el portaveu del grup polític qui intervingués i en tot cas
per evitar allargar innecessàriament el plenari  digue que limitaria les intervencions a dues
per grup.
   El Sr. Trias digue que no s’havia fet a cap plenari i que no li pareixia correcte.
   El Sr. Batle digue que era el Batle a qui li corresponia ordenar les intervencions, però
que accedia a una intervenció per regidor.
   El Sr. Miguel ensenyat digue que en principi existia un error de forma ja que quan ell
havia demanat el darrer Ple, se li havia dit que ja estava decidida l’adjudicació, quan
sempre es passava una circular des de el Patronat per què totes les associacions
interessades poguessin sol·licitar-ho.
   En segon lloc no veia l’interès social de l’associació en qüestió, ja que de la lectura de
l’escrit del registre d’entrada no hi havia cap projecte. El que si havia pogut obtenir era
informació al respecta de l’associació i es podia dir que era una associació propera al
PP.
    Que l’interès social havia de anar el davant d’altres interessos particulars i que la
concessió de” les barres” no havia de recaure damunt una sola persona.
    Pel que fa a la carta que va rebre la Associació no elegida, no te deixalla.
    I dirigint-se a la   regidora de Cultura digue: Que havia de estar avergonyida del que
havia escrit que no entraria en valoracions, però que aplicant-se a ella mateixa les
consideracions de la carta firmada per ella,  desprès del resultat de  la Diada Solidari, La
Diada Ciclista etc. creia que havia arribat el moment d’abandonar el seu càrrec.
   El Sr. Miguel Bernat que ell creia correcte que per concedir  “les barres” s’havia de
seguir fent pel Patronat i en la mateixa mecànica , però que tingués en compte que el dia
d’avui la comissió del Patronat encara no estava constituïda. Que efectivament el sistema
abans esmentat s’havia pensat per evitar el problemes sorgits, ja que abans es concedia
a un particular i des de  aquella data és determinar de que és concedís a una associació i
no a un particular. I en un altre ordre de coses digue el Sr. Miquel Ensenyat que dins un
plenari s’havien d’evitar el tipus d’ofenses com les inferides a la Regidora i que ell no era
la persona adequada per demanar que abandones el càrrec, ja que la Sra. Matas havia
estat elegida pel poble i era aquest qui l’havia de jutjat i que tingués ben clar que tots
feien les coses el millor que podien.
  El Sr. Ensenyat insistir en criticar la carta enviada per la Sra. Matas i en demanar que
demanés disculpes per aquest motiu. Tambè criticar el fet de que la Comissió del
Patronat encara no estigues constituïda.
  La Sra. Matas digué que l’Associació que  havia estat elegida, no estava dintre del
Patronat, que era una Associació que començava i que entenia que s’ha li havia de donat
un vot de confiança, que entenia que no tenia cap partit polític el darrera.
  Que cap Associació de les sol·licitants li havien presentat projectes i que ambdues a
sol·licitud  seva li havian fet un resum del que `pensaven fer amb els diners.
  El Sr. Pere Trias digue que la mateixa Regidora havia posat de manifest la seva
irregularitat, ja que cap regidora pot donar una subvenció, i aquesta s’ha de donar



sempre finalista, no serveix que s’ha digui que durant l’any és faran activitats i a més s’ha
de complir amb uns requisits de publicitat etc.
   El Sr. Bernat  que sempre s’havia preferit una Associació a un particular i que els
beneficis no eren particulars si no per finalitats socials.
    La Sra, Matas digue que s’havia deixat molt el aire  la finalitat dels beneficis quan era
clara la finalitat a que volia dedicar els beneficis l’ l’Associació en qüestió, encara que
tindrien els seus motius per no haver-ho fet per escrit i  com era possible que fos objecte
de tantes critiques només per no haver presentat el projecte, si mai se’n havia presentat
cap, com era que unes Associacions havian de seguir uns tràmits i les altres no.
    I crec sincerament que s’estan mesclant les subvencions amb les concessions de les
“barres del bar”.
  El Sr Antoni Vidal digue que tenia ben clar quines eren les Associacions que feien
activitats durant l’any el poble i aquesta s’ha havia formada feia mig any i ja se li donava.
A més no tenen personal per fer la feina, ja que tinc entès que demanen gent per fer-hi
feina i els ofereixen dobles.
   La Sra. Matas digue que estava segura de que no era així.
La Sra. Margalida Camps digue que no estava a favor ni dels uns ni dels altres, que eren
temes que no s’haurien de discutir i menys arribar aquí a on havien arribat, que veure el
joves del poble dividits per una barra d’un bar era deplorable, que el que seria el més
normal es que fessin la feina tots junts i enviar els diners  a una ONG, que lo lògic era
ajuntar els joves, no separar-los d’aquesta manera i arribar aquests estremís.
  Demanar que servis d’alguna cosa aquest problema sorgit i que en un futur per concedir
les barres dels bar és fes sempre acompanyat d’una normativa i en la publicitat suficient,
per que tots i poguessin participar.
  El Sr. Ensenyat digué que estava d’acord amb el que havia dit la Sra. Camps , però que
el que havia dividit els joves era l’adjudicació d’aquesta manera.
  I demanar que és revoques l’adjudicació de la barra de cap d’any i s’elaborés una
normativa, (que regules l’adjudicació de les barres de bar).
  El Sr. Batle digue que l’intervenció de la Sra. Camps li pareixia molt coherent i que no
era bona la divisió dels col·lectius del poble. Al mateix temps recordar que hi havia hagut
anys que no és trobava a ningú per portar la barra. També digue que li pareixia bé
elaborar una normativa per un futur evitar aquest tipus de problemes, ja que no era bó
dividir els joves amb aquest pretexta.
   I recordar que d’acord amb la llei no era  competència ,en aquest cas, ni del Ple ni del
Patronat l’ atorgar la concessió de la barra del bar, ja que li corresponia al Batle.
   I que com Batle donava tot el seu suport a la decisió pressa per la regidora delegada.

Un  cop examinats els punts assenyalats a l'ordre del dia, essent  les onze hores i
deu minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s'hi ha tractat, jo la
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-Plau estenc la present Acta al lloc i la data
assenyalats a l'encapçalament.

Esporles, 31 de desembre de 2003.
 El Batle,                 La Secretaria,


	Sr.  Gabriel Coll Barceló

